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A01 Toelichting op het verslag van 20/04/2021  

• De Raad heeft het verslag goedgekeurd 

A02 BDF - AV 12/03/2021: follow-up  

a) Voorstel van het secretariaat 

• PG herinnerde eraan dat hij tijdens de vorige AV de reacties had doorgegeven van 

enkele leden van de AV die de gedachtewisselingen te moeilijk vonden om te volgen. 

• OME legde uit dat naar aanleiding van de secretariaatsvergadering werd voorgesteld 

het activiteitenverslag in de gebruikelijke vorm te houden, maar het tijdens de 

vergadering in een kortere vorm te presenteren. Wat het actieplan betreft, zou 

worden voorgesteld de 2 of 3 belangrijkste punten nader toe te lichten. Hij vroeg de 

AV of deze aanpak geschikt zou zijn 

• GM wees erop dat de deelnemers in principe alle punten van het actieplan hadden 

moeten lezen, dat het goed is zich op een paar punten te concentreren en na elk 

punt naar hun mening te vragen. 



• De AV vond dit een goed voorstel 

• De OME stelde ook voor om de vergadering het woord te geven na elk van de 

punten van het actieplan 

• PG is van mening dat het interessanter zal zijn voor de deelnemers 

• De Raad stemt ermee in 

b) Goedkeuring van het verslag van de AV van 11/03/2021 (indien vertaling beschikbaar) 

• OME legde uit dat het verslag nog niet beschikbaar was. Hij zal het per e-mail 

indienen en verzoeken om correcties schriftelijk in te dienen. 

• De Raad stemt ermee in 

A03 BDF - UNCRPD - Schaduwrapport :  

a) Toezichtcomité 2021/05/20: annulering 

• OME legde uit dat er op de laatste vergadering te veel mensen afwezig waren. Meer 

vergaderingen kunnen contraproductief zijn. 

• De Raad bevestigt zijn instemming met de annulering 

b) Nieuw werkschema 

• OME verklaarde dat zij voor 2019 op soortgelijke wijze te werk zou gaan. Dit zal 

meer in overeenstemming zijn met de manier waarop organisaties die lid zijn van de 

BDF werken 

• GM vraagt om één keer per maand een herinnering te sturen met de vraag om mee 

te werken, om te voorkomen dat teams dit uit het oog verliezen 

• PG is het ermee eens: het zal makkelijker zijn om op je gemak te reageren. Dit zou 

het werk makkelijker moeten maken 

• GM vroeg of het voor het secretariaat haalbaar zou zijn om eenmaal per maand per 

e-mail een herinnering aan de contactpersonen te sturen en zo te voorkomen dat de 

teams dit uit het oog verliezen. 

• OME bevestigt dat dit geen bijzonder probleem zal zijn 

• De Raad stemt ermee in 

A04 Interfederaal Invaliditeitsplan 

a) Aanbevelingen van het CSNPH 

• VDE legde uit dat de nota van het CSNPH aan minister Lalieux is toegezonden. Zij 

werkt samen met de betrokken kabinetten en instellingen om tijdens deze 

legislatuur het mogelijke tot stand te brengen. In de loop van juni zal de minister bij 

het CSNPH terugkomen met een reeks actievoorstellen voor de komende jaren. De 

CSNPH hoopt haar advies voor de plenaire vergadering van juni te kunnen indienen. 

De elektronische weg zal bevoorrecht zijn. Het idee van de minister is om na de 

zomer interfederaal te werken.   

b) Bijdrage UNIA 

• VDE herinnert eraan dat UNIA ook een bijdrage heeft ingediend 

• GM vond het erg algemeen. Ze verwachtte iets meer diepgaand 

c) BDF-standpunt: inhoud en modaliteiten van de indiening bij de minister 

a. PG vroeg of er feedback was op de NPHSC-nota? 

b. VDE antwoordde dat dit niet het geval was. De contacten worden beheerd door het 

coördinatiemechanisme (Joachim en Gauthier). Wij staan ter beschikking van het 



kabinet indien verduidelijking nodig is, maar het schema is duidelijk, dus het is niet 

nodig om mevrouw Lalieux op de hoogte te stellen.  

A05 Nationaal herstel- en veerkrachtplan België 

a) Positionering van de BDF 

• VDE legde uit dat België zijn plan had ingediend bij de Europese Commissie (EC). Zij 

beschikte niet over informatie die bevestigde dat het advies van de CSNPH en de 

verschillende groepen deskundigen was gehecht aan het veerkrachtplan dat aan de 

EG was toegezonden.  

b) Vraag aan de heer Godard (CE) ? 

• VDE preciseert dat Dermine belast was met het beheer en dat het derhalve de 

moeite loont de sociale mededelingen, ook die van de Raad, aan de heer Godard 

door te geven. We kunnen Dermine niet dwingen dit te doen. 

• GM stelt voor de voorzorgsmaatregel te nemen om te vragen aan wie het moet 

worden doorgegeven als het niet de juiste persoon is. 

• De Raad stemt ermee in 

A06 BDF - Vergadering met de minister die 

verantwoordelijk is voor het beleid van personen met 

een handicap: Voorbereiding  

• PG legde uit dat het antwoord is ontvangen. De vergadering vindt plaats op 27/05/2021. Het 

personeelslid stemde in met de lijst van te bespreken punten.  

• EDS merkt op dat dit al veel punten zijn voor één uur 

• OME voegde daaraan toe dat het secretariaat een nota zou opstellen waarin de belangrijkste 

verwachtingen van het BDF voor elk van deze punten worden samengevat. Dit zal begin 

volgende week gebeuren, zodat er een uitwisseling via e-mail met de hele Raad kan 

plaatsvinden. Hij wees erop dat PG, GM en VvdE hadden gezegd dat ze beschikbaar waren. 

Gezien de gezondheidstoestand van VvdE is het waarschijnlijk dat zij niet aanwezig zal 

kunnen zijn.  

• PG vroeg of de Raad nog punten had toe te voegen of verzoeken had met betrekking tot 

bepaalde thema's? 

• GM wees erop dat dit niet was opgenomen, maar dat niet mocht worden vergeten uit te 

leggen wat de BDF is, waarin zij verschilt van de CSNPH en dus ook wat haar specifieke 

personeelsbehoeften zijn. Wij zullen ook ons standpunt over artikel 19 en over 

deïnstitutionalisering in herinnering moeten brengen: wij zouden dit kunnen vermelden in 

het voorlaatste punt dat gewijd is aan de doelstellingen van duurzame ontwikkeling. De 

standpuntnota over artikel 4, lid 3, die nog niet definitief is, zal nuttig zijn omdat onze 

mening niet veel zal verschillen van die van de CSNPH, en de adviesorganen en -raden 

hebben overeenstemming bereikt. Zij moet zich ervan bewust zijn dat wij een aanpak 

hebben met andere gevoeligheden dan het comité van deskundigen. Er moet worden 

gewezen op de verschillen met het EDF en met het comité van deskundigen: zie het 

voorlaatste punt.  

• PG herinnert ons eraan dat de BDF altijd het belang van vrije keuze verdedigt en dus van 

toegang tot verschillende opties 



• VDE benadrukte dat het belangrijk is de toespraken te verdelen en dat Pierre in het 

Nederlands moet spreken. De nota zal in het Nederlands worden vertaald met behulp van 

de vertaaldienst 

• GM Pierre moet aan het roer staan om duidelijk te maken dat dit niet dezelfde organisatie is 

als het NPHSC. 

• OME bevestigde dat hij een inleiding zal geven waarin de rol van de BDF wordt herhaald 

• GM wil eraan herinnerd worden dat het BDF is opgericht als gevolg van een eis van het EDF 

A07 EDF - Algemene Vergadering 2021 online 

a) Zoomvergadering 23/04/2021: follow-up 

a. PG had zijn aantekeningen in het Engels gestuurd: hij vroeg Olivier ze terug te 

sturen. Hij gaf een mondeling verslag van de vergadering 

i. Welkomstwoord van de voorzitter. Hij nodigde een advocaat uit om uit te 

leggen hoe de regelmatigheid van de AGA-vergadering kan worden 

gewaarborgd. 

ii. De stemprocedure gaat van start op 30 mei: tussen 30 mei en 15 juni 

iii. Maureen Pigot heeft de stand van de financiën gepresenteerd: alle 

middelen zijn binnen. Er bestaat nog enige onzekerheid over de vraag of de 

EG zal instemmen met het dekken van annuleringskosten voor 

vergaderingen die zijn gepland en geannuleerd. Zij wees met nadruk op de 

striktheid van de EG inzake reiskosten: terugbetaling zal alleen geschieden 

op basis van factuur + instapkaartjes. Toekomstige reserveringen worden 

niet gemaakt. We zullen wachten tot alles in orde is 

iv. Werkplan: gebaseerd op de EU-strategie  

v. EDF 25e verjaardag 

vi. Gianpierro drong erop aan dat het EDF rekening zou houden met de 

feedback van de nationale raden 

vii. Design 4 all: de leraar uit Hasselt werd vervangen door een heer. Hij sprak 

over het nieuwe Bauhaus. Deze verwijst niet naar toegankelijkheid 

b. We zullen zien over de OJ, maar de pandemie laat ons onze werkwijze 

heroverwegen. Misschien moeten we videoconferencing als hulpmiddel blijven 

gebruiken. Het zou interessant zijn als het EDF een grondige analyse zou maken om 

na te gaan of er nationale raden zijn die organisatorische problemen hebben 

gehad... Het zou interessant zijn om, als we hebben bezuinigd, op het niveau van de 

raad van bestuur te investeren in meervoudige vertolking. Als er geen vlucht, hotel 

of eten is, zou het interessant zijn voor het EDF om te onderzoeken hoe de middelen 

kunnen worden herbestemd voor een betere deelname van alle leden 

c. EDS was het daarmee eens: zij zouden liever 85% van een conferentie begrijpen dan 

50%. Het gebruik van videoconferenties voor raden van bestuur zou mensen 

misschien in staat kunnen stellen deel te nemen als zij niet in staat zijn dit 

persoonlijk te doen, vooral omdat er een heel weekend voor moet worden gereisd. 

Het EDF moet de positieve en negatieve punten tegen elkaar afwegen 

d. PG vond dat er ook een mix kon zijn. Sommige mensen kunnen per videoconferentie 

deelnemen en anderen in persoon 

e. VDE wijst erop dat voor 2022 reiskosten zijn begroot... 

f. GM antwoordde dat het normaal is om ze te budgetteren 



g. VDE deelde mee dat de EG afstand zou doen van een hele reeks gebouwen die zij in 

gebruik heeft. Zij beëindigt haar huurcontracten terwijl zij haar beleid inzake 

arbeidsbeheer herziet. Zal de EDF-begroting worden beïnvloed? 

h. GM is van mening dat het verkeerd zou zijn als de EG grote besparingen zou 

doorvoeren over de rug van het EDF. De kosten  

i. De CA hebben het secretariaat verzocht een nota te sturen aan het EDF met een 

verzoek om een dergelijke analyse 

j. GM dringt erop aan dat in de nota, de gezondheidskwestie niet uit de weg wordt 

gegaan 

k. EDS stelt voor het milieuaspect toe te voegen, duurzame ontwikkeling is in die zin 

ook een argument 

l. VDE stelt ook voor een opmerking te plaatsen bij de begrotingspost voor vertaling in 

de AV-documenten 

b) Stem 

• OME legde uit dat de documenten sinds vrijdag online staan op de EDF-website. 

Marjorie had ze gedownload voor het Secretariaat. Wij zullen deze zo spoedig 

mogelijk analyseren en de stemvoorstellen aan de Raad doen toekomen.  

• Het vestigt de aandacht op twee aspecten:  

i. Verzoeken om wijzigingen en opmerkingen worden vóór 26 mei verwacht. 

Het secretariaat zal ze voorbereiden 

ii. De BDF-afgevaardigden zijn VvdE en ThD. Beiden zijn met zwangerschaps-

/vaderschapsverlof. 

A08 European Accessibility Act (EAA) - Uitvoering in 

België - deelname van BDF en CSNPH 

a) Stand van zaken 

• OME legde uit dat zij geen enkele follow-up heeft ontvangen van de twee 

contactpersonen die de werkzaamheden coördineren. Er werd hun een verzoek 

toegezonden om bij de werkzaamheden en de 6 thematische werkgroepen te 

worden betrokken. Er is geen reactie gekomen. Hoe zit het met de minister? 

• VDE voegt eraan toe dat Annabel Vanroose een antwoord op de brief van BDF heeft 

beloofd. Sindsdien is er niets gebeurd. 

b) Welke maatregelen moeten worden genomen? 

• OME is van mening dat de reactie van de minister nuttig zou zijn om te weten hoe 

de coördinatoren kunnen worden gereactiveerd. Hij zal er in ieder geval achteraan 

gaan. Annabel Vanroose zal in Cc zijn. 

• GM herinnerde de groep eraan dat dit punt op de agenda staat voor de vergadering 

met de minister, dus het zal nogmaals worden benadrukt, maar zij is bezorgd dat het 

geen prioriteit is. 

• OME verklaarde dat de officieren de richtlijn willen nemen zoals ze is en geen 

cursors verder willen duwen. 

• VDE herinnert aan de verklaring van Alexandre Lolo dat de AVIQ op Waals niveau 

niet bij de richtlijn is betrokken, maar dat de AVIQ niet verder zal gaan dan hetgeen 

bij de opstelling van de richtlijn is overeengekomen. 

• GM vroeg EDS of zij dit aan de voorzitter van AVIQ kon vragen. 



A09 SDG - Video's  

a) Communicatieplan 

• OME legde uit dat het plan was aangepast sinds de versie van vorig jaar 

b) Resultaten van de eerste contacten 

• OME verklaarde dat hij contact had opgenomen met Renaud Tockert (RTBF - Cap 

48). Zijn secretariaat vroeg hem te bellen op 12/05 

• PG meldt dat wanneer de VRT zendtijd aanbiedt, dit altijd een jaar van te voren is. 

Maar als er een kans is aan de RTBF kant, gaan we verder, jammer voor de andere 

kant 

• GM legt uit dat dit ter sprake is gebracht tijdens de vergadering met minister 

Khattabi, zij is niet ingegaan op onze suggestie om onze video's te gebruiken. Ze leek 

niet geïnteresseerd te zijn. 

• VDE verklaart dat zij dit gisteren in haar e-mail aan de firma heeft overhandigd. Nog 

geen feedback 

A10 Plastic rietjes: stand van zaken 

• VDE: Op Belgisch niveau zal er een interpretatieve tekst zijn. Minister Khattabi zal een 

uitzondering maken voor rietjes voor medisch gebruik. Ze zullen alleen in apotheken worden 

verkocht. De kwestie van betaalbaarheid blijft. Dat zal afhangen van de minister van 

Volksgezondheid. Zal hij de autorisatie koppelen aan ziektebeelden? Moeten verzoeken 

worden ingediend via onderlinge verzekeringsmaatschappijen? De kwestie van kopen via 

Internet is onoplosbaar... 

• GM wijst erop dat mensen die rietjes gebruiken niet meer komen opdagen. Dus hebben ze 

waarschijnlijk een manier gevonden om het te omzeilen. Ze zullen waarschijnlijk via het 

internet kopen. 

• Het VDE acht het denkbaar dat de regulering van de verkoop via internet zich op de lange 

termijn zal ontwikkelen. 

• PG benadrukte dat de medicalisering van het proces het verplicht zal maken om medische 

goedkeuring te vragen. Dit zal een terugkerende kost zijn voor individuen. 

• GM is van mening dat vanaf het moment dat we uitzonderingen maken, we weinig oplossing 

hebben. 

• VDE verklaarde dat zij haar gesprekspartner had gevraagd wat de EG van plan was. Hij 

antwoordde dat de EG wacht op voorstellen van de Lid-Staten. 

• GC verzocht EDF om te worden gevraagd naar de resultaten van hun overleg met andere 

NC's. 

A11 SDG - CIDD 

a) Federaal Plan voor Duurzame Ontwikkeling - PSH Overleg via CSNPH + BDF 

• KBH legde uit dat er een ontwerp-mededeling is. Interdepartementale acties. Onze 

vragen gaan over wat er concreet gaat gebeuren na deze aankondigingen. Ze komen 

terug met de one-stop shop, er zullen veel studies en analyses zijn. Er is geen sprake 

van de sociale economie. De gemiddelde burger kan er niet omheen. Er is geen 

sprake van plastic rietjes. Er is geen sprake van PSH, behalve in verband met quota 

in overheidsdienst.  

• KBH vraagt of de antwoorden online zichtbaar zullen zijn 



• VDE voegt eraan toe dat het advies van de CSNPH maandag aan de plenaire 

vergadering zal worden voorgelegd en dat de BDF er inspiratie uit kan putten 

• GM vroeg of we het ook aan CFDD willen doorgeven? 

• OME antwoordde dat de BDF dit kan doen. Dit is geen probleem. 

• VDE voegde daaraan toe dat het voor het advies van het NPHSC goed zou zijn als het 

rechtstreeks van het NPHSC kwam. Als de BDF en de CSNPH van mening verschillen, 

zou het beter zijn als de uitzendingen gescheiden zouden zijn. 

A12 UNCRPD - COSP - 14e zitting - 15-17 juni 2021 

a) Thema's 

• Algemeen: een betere respons opbouwen Covid-19 en herstel 

• Thema 1: Risicosituatie en humanitaire noodsituatie 

• Thema 2: Zelfstandig wonen 

o Thema 3: Het recht op onderwijs 

▪ VDE is van mening dat als er een Belgische verklaring over 

zelfstandig wonen komt, het standpunt van de BDF zal moeten 

worden overgebracht 

▪ GM merkte op dat het AVIQ een routekaart inzake zelfstandig 

wonen heeft opgesteld met een reeks projecten. Tijdens een 

kabinetsvergadering was Govaert zeer doortastend, zodat zij 

begrepen dat zij participatief moesten zijn. Toen zij door de 

verenigingen op de proef werden gesteld, hebben zij snel voor elk 

gebied werkgroepen opgericht om voorstellen te doen, ten einde 

een minimum aan overleg met het maatschappelijk middenveld tot 

stand te brengen (autonomie, respijt). Er is met name een project 

voor een coöperatie van persoonlijke assistenten met de creatie 

van nieuwe beroepen... De socialistische kant van de 

dienstverlening aan huis is bereid om mee te doen. Het hoofd van 

de federatie van thuisdiensten zal spreken op de AVIQ. Er zijn ook 

projecten van geïndividualiseerde huisvesting... 

▪ PSch legde uit dat hij van ESF-zijde contact had opgenomen met 

mevrouw Degener. In Duitsland hadden zij eenzelfde soort aanpak 

gevolgd bij de oprichting van een adviesraad. Op basis van dit 

model werd voorgesteld om een deel van het adviesorgaan te 

financieren uit ESF-middelen (ministeriële begroting = 70.000 

euro). Hij had het gevoel dat Helmut Heinen voldoende middelen 

wilde verschaffen om dit te laten bestaan, maar niet genoeg om 

daadwerkelijk te functioneren. Hij nam contact op met een lid van 

het kabinet dat hij kende uit zijn beroepsleven. Hij heeft nooit een 

antwoord gekregen. Ze zeiden ons in contact te brengen met de 

administratieve eenheid die de leiding heeft. Er was ook geen 

opvolging. Sindsdien heeft hij gezien dat de entiteiten hun 

operationeel plan moesten indienen en hij vre➔dat het er niet zal 

komen. Vanavond heeft hij een ontmoeting met de minister. 

Helmut Heinen heeft een klassieke adviesformule voorgesteld, 

waarvoor wij vijf bladzijden met verzoeken hebben ingediend. 

Vanavond zal de minister zeggen dat het "take it or leave it" is. Het 

feit dat ze de minister erbij halen is waarschijnlijk de reden. Door 

de financiering aan het ESF te koppelen, hoopte hij op meer 

financiering. Ondanks al deze inspanningen gebeurt er niets. 

▪ PSch zegt dat hij het verslag van al deze stappen op papier aan Mr. 

Goddart kan geven. Dit betekent niet dat we zullen weigeren. Maar 

sommige verenigingen denken aan de oprichting van een BDF-

achtige vereniging. Wat  



het ESF betreft, gaan wij in de richting van traditionele "ESF - 

werkgelegenheid"-oplossingen. 

▪ OME bevestigde dat het interessant zou zijn een nota te hebben 

waaruit blijkt dat de sector zonder CG-middelen werkt.  

▪ VDE vraagt of het mogelijk is om iets in te dienen aan de kant van 

het maatschappelijk middenveld 

▪ GM legt uit dat aan de kant van het Waalse Gewest een adviesraad 

zal worden opgericht met een secretariaat dat bij de AVIq zal 

worden ondergebracht. Het kabinet kondigt een tekst aan voor het 

einde van het semester 

b) Praktische zaken 

• OME legde uit dat het COSP hoofdzakelijk per videoconferentie zal worden 

gehouden.  

c) BDF Vertegenwoordigers 

• OME vroeg wie zal deelnemen voor de BDF en voor de CSNPH? 

• PG antwoordde dat hij kon deelnemen 

• EDS is van mening dat als het per videoconferentie gebeurt, we de 

deelname kunnen verdelen 

A13 EC - Covid-19  

a) Project EC: Digitale Groenestroomcertificaten 

• OME legde uit dat dit de aankondiging was van het 

groencertificatenproject in verband met Covid 

b) EDF + Eu Parl : toegankelijke vaccinatie en tests 

• OME legde uit dat het EDF de EG had verzocht ervoor te zorgen dat het 

gehele vaccinatieproces en de testprocedures volledig toegankelijk waren 

voor de PMH. EDF was succesvol 

A14 EC - EUPH-strategie - 2021-2030 

a) Conclusies van de Europese Raad van Ministers (ontwerp) 

b) Aanbevelingen van EDF en verzoek om de Belgische regering te ondervragen 

• OME verklaart de achtergrond van Marie Denninghaus' verzoek. In haar 

verzoek verklaarde zij dat België een proactieve benadering volgt van 

redelijke aanpassingen op het gebied van werkgelegenheid en zelfstandig 

wonen. Op advies van de GM werd een vraag gesteld aan Marie 

Denninghaus. Het bleek dat zij een fout had gemaakt door "zelfstandig 

wonen" te verwarren met "fatsoenlijk wonen".  

c) Ontwerp-brief BDF aan de minister van Buitenlandse Zaken (uiterlijk te 

verzenden op 10/05/2021) 

• Op basis hiervan kon het BDF de minister van Buitenlandse Zaken 

aanschrijven om haar aan te moedigen op deze weg voort te gaan. Als 

België zich op deze manier positioneert, zal dat een goed argument zijn in 

het kader van de ARR-IA-hervorming. 

• De GC deelt deze mening 

B01 EPU - Herziening België - Verzoek van de Canadese 

ambassade - Gevangenneming van personen met 

psychiatrische stoornissen: antwoord van de BDF 

• OME legde uit dat het secretariaat helaas niet tijdig op het verzoek van de 

Canadese ambassade had kunnen reageren. 



B02 "Eric Martin" bestand - BDF antwoord 

• OME verklaart de context van het verzoek en het gegeven antwoord 

• Verschillende GC-leden kenden Mr. Martin. Zij adviseerden hem in de toekomst 

niet te antwoorden: zijn vragen vallen niet onder de bevoegdheid van de BDF. 

B03 BOCA (Bestuursovereenkomst - Administratieve 

Overeenkomst) - Evaluatie 2020: operatie BDF 

• OME legt uit dat dit ter informatie werd doorgestuurd 

B04 EDF - Online-activiteiten - mei 2021 

• OME legt uit dat dit ter informatie werd doorgestuurd 

Varia 


